
Protokół Nr XLIX/2022 

z sesji Rady Powiatu w Sępólnie Kraj. 

odbytej 30 września 2022 roku 

w sali sesyjnej im. L. Prądzyńskiego 

Ad.l. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chart o godz.09.10. 

Serdecznie powitał radnych, a także gości biorących udział w sesji, w tym pracowników 

starostwa i jednostek powiatowych, (załącznik nr 1 - lista obecności gości). 

Marek Chart poinformował również, że sesja jest nagrywana i transmitowana na żywo 

w Internecie. 

Ad.la. 

Przewodniczący Rady Powiatu oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych (nieobecni Jarosław Tadych, Katarzyna Kolasa, Franciszek 

Fróhlke), co stanowi ąuorum i umożliwia prawomocne podjęcie uchwał, (załącznik nr 2 

- lista obecności radnych). 

Ad.l.b. 

Przewodniczący zapytał czy radni wnoszą uwagi do porządku obrad. 

Uwag nie było. 

W związku z powyższym porządek obrad na XLIX sesję Rady Powiatu przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie ąuorum, 
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b) przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII sesji Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. 

3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu o udzielonych odpowiedziach na 

interpelacje i zapytania złożone na ostatniej sesji i w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o czynnościach w okresie między 

sesjami. 

6. Sprawozdanie Starosty Sępoleńskiego z prac Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

w okresie międzysesyjnym oraz informacja o złożonych przez radnych wnioskach i 

sposobie ich załatwienia. 

7. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu w I półroczu 2022. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach 

a) uchwalenia zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2022 rok, 

b) uchwalenia zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2028. 

9. Wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Zakończenie obrad. 

Ad.2. 

Następnie Marek Chart oznajmił, iż nikt nie wniósł uwag do protokołu z XLVIII sesji 

Rady Powiatu. W związku z powyższym przystąpiono do głosowania. 

Na salę obrad wszedł radny Franciszek Fróhlke. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych (nieobecni Katarzyna Kolasa, Jarosław Tadych) 

jednogłośnie przyjęła protokół z XLVIII sesji Rady Powiatu, (załącznik nr 3). 

Ad.3. 

W tym punkcie o głos poprosił radny Tomasz Fiflelski. 
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Radny poinformował, że na jego ręce został złożony apel od mieszkańców sołectwa 

Nowy Dwór z prośbą o jego odczytanie podczas sesji. Treść apelu przedstawiała się 

następująco: 

„Zwracamy się z wnioskiem w sprawie dalszegoprocedowaniaprzebudowy drogi 

powiatowej 1129C relacji Sępólno Krajeńskie - Nowy Dwór - Więcbork na odcinku o 

dl 3,291 km zlokalizowanym pomiędzy km 9+ 740, a km 13+031 jej przebiegu. Znany jest 

nam wynik ostatniego przetargu oraz posiadamy informację o problemach związanych z 

wydłużeniem ważności promes udzielonych przez BGK w ramach I naboru 

wniosków. Nie wyobrażamy sobie jednak, aby przedmiotowa inwestycja nie została 

zrealizowana. Zarządcy drogi znany jest bardzo zły stan drogi i oczywistym jest fakt, iż 

nie wystarczą doraźne remonty i bieżące zasypywanie dziur, a niezbędny jest remont 

generalny. Tolerowanie wadliwego stanu drogi stanowi bowiem zaniedbanie zarządcy. 

Zwracamy się zatem z wnioskiem o podjęcie wszelkich możliwych i niezbędnych działań 

umożliwiających jak najszybszą realizację inwestycji. Z niecierpliwością oczekujemy na 

kolejny przetarg i jego pozytywne rozstrzygnięcie. 

Odpowiedź na powyższy wniosek proszę kierować do p. sołtys Nowego Dworu. 

Z poważaniem 

Sołtys, Rada Sołecka, 

mieszkańcy Nowego Dworu i użytkownicy dróg" 

Radny poinformował, że pod apelem podpisało się około 100 osób. 

Przewodniczący Rady Powiatu oznajmił, że w związku z faktem, że interpelacja 

złożona przez Tomasza Fifielskiego jest dla powiatu sępoleńskiego bardzo istotna, 

poprosił obecnego na sali obrad Dyrektora Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim 

Edwina Eckerta o ustosunkowanie się to treści pisma. 

Dyrektor ZD potwierdził, że stan drogi do Nowego Dworu jest bardzo zły. Jest to wynik 

dziesiątek lat jej użytkowania. Powiat sępoleński rozpoczął funkcjonowanie w roku 1999 
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i wówczas powiatowi zostało przekazane 50 odcinków dróg. Jedną z nich jest droga 

Sępólno Krajeńskie - Nowy Dwór - Więcbork, która jest zniszczona na odcinku Nowy 

Dwór - Witunia - Więcbork. Edwin Eckert stwierdził, że ze strony władz powiatu nie 

ma mowy o tolerowaniu tego stanu rzeczy. W ostatnim dziesięcioleciu droga ta była 

mocno dotykana m.in. przełomami drogowymi i za każdym razem, w miarę możliwości 

była naprawiana. Prace te były na tyle skuteczne, że nigdy nie doszło do wyłączenia drogi 

z ruchu. Edwin Eckert przypomniał o petycji złożonej przez mieszkańców Nowego 

Dworu w 2018 roku. Wówczas był to czas zmagania się powiatu ze skutkami nawałnicy, 

więc niemożliwe było rozwiązanie kompleksowe tego odcinka drogi. Mimo wszystko 

została złożona deklaracja, że w miarę możliwości zostaną rozpoczęte działania 

naprawcze na tym odcinku drogi. Koniec roku 2018 dla Zarządu Drogowego zakończył 

się pozytywnie, gdyż w budżecie powiatu dla ZD zostało wygenerowanych niemal pół 

miliona złotych. Dzięki tym środkom udało się przebudować prawie 850 metrów drogi -

od wiaduktu nad linią kolejową do rogatek miejscowości Witunia. I to był pierwszy etap 

inwestycji. Należy zaznaczyć, że przeszło 50.000 zł dołożyła również gmina Więcbork. 

W 2019 roku Zarząd Drogowy przystąpił do opracowywania dokumentacji projektowej 

na rozbudowę drogi, na odcinku 3,3 kilometra. Plan pozyskania środków na ten cel był 

taki, że albo będą to środki unijne albo Rządowy Fundusz Dróg Lokalnych. Sposób 

finansowania tej drugiej możliwości wynosił 50% do 50%. Na projekt powiat sępoleński 

wydał około 100.000 zł. Przy jego tworzeniu wzięto pod uwagę, że aby otrzymać 

pieniądze projekt musi być mocno rozbudowany. 

W lipcu 2020 roku Zarząd Drogowy złożył już gotowy projekt do Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych. Niestety decyzja w sprawie była odmowna. W 2021 roku pojawił 

się Program Inwestycji Strategicznych Polski Ład. Szacunkowa wartość inwestycji 

opływała na kwotę 12.000.000 zł. 95% tej kwoty zostało powiatowi przyznane w formie 

promesy wstępnej. W momencie otrzymania promesy powiat rozpoczął procedurę 

przetargową. Łącznie przeprowadzono 4 przetargi - w marcu, kwietniu, czerwcu i 

sierpniu bieżącego roku. Niestety wszystkie zostały unieważnione, w związku z faktem, 

że każda oferta znacznie przekraczała budżet powiatu przeznaczony na ten cel. Jedynie w 
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czwartym przetargu najniższa, jak do tej pory oferta wyniosła 12.221.000 zł, niestety nie 

była ona podpisana przez wykonawcę. Została więc odrzucona z przyczyn formalnych. 

Ostatecznie podjęto decyzję o unieważnieniu przetargu. Na chwilę obecną z dniem 18 

sierpnia br. promesa wstępna utraciła swoją ważność . 

Po wystąpieniu Edwina Eckerta głos w sprawie Przewodniczący Rady Powiatu oddał 

Wicestaroście Andrzejowi Marachowi. Na początku Wicestarosta złożył swój podpis 

pod apelem mieszkańców Nowego Dworu. A. Marach podkreślił, że w podobnej sytuacji 

znajduje się inwestycja w Olszewce, gdzie również nie udało się wyłonić wykonawcy. 

Jak stwierdził Wicestarosta takie same problemy z przetargami ma około 30% gmin w 

Polsce. Zarząd Powiatu stara się postępować roztropnie i trzymać się wyznaczonych 

granic finansowych danej inwestycji. Na spotkaniu samorządowców z premierem 

ustalono, że samorządy, którym nie udało się w określonym czasie wyłonić wykonawców 

inwestycji, będą mogły zmniejszyć zakres zadań. W tej chwili Zarząd Powiatu czeka na 

przepisy wykonawcze w sprawie. Jak podkreślił Andrzej Marach inwestycje z Polskiego 

Ładu mają długi okres realizacji a przy obecnej inflacji znacząco wpływa to na 

zawyżanie ofert przetargowych. Firmy po prostu nie są pewne czy rosnące ceny nie 

wpłyną na opłacalność ich pracy. Wicestarosta stwierdził jednak, że mimo trudności jest 

przekonany, że zarówno inwestycja w Nowym Dworze, jak i w Olszewce ostatecznie 

zostanie zrealizowana. 

Następną osobą, która poprosiła o głos był Tomasz Fifielski. Na początek Radny 

podziękował Edwinowi Eckertowi i Andrzejowi Marachowi za wyczerpującą 

odpowiedź. T. Fifielski zauważył, że inwestycja w Nowym Dworze cały czas trwa -

właśnie uprawomocniła się decyzja środowiskowa dot. tego projektu. Radny stwierdził, 

że również jest przekonany, że jeśli tylko będzie pozytywna decyzja w sprawie dalszego 

finansowania obu inwestycji, to na pewno dojdą one do skutku. 

Następnie o głos poprosiła Danuta Zalewska. Radna zapytała na jakim etapie są decyzje 

dot. obwodnic Sępólna Krajeńskiego i Kamienia Krajeńskiego. 

Wicestarosta odpowiedział, że z tego co wie, to obecnie trwają prace geotechniczne, 

ponieważ potrzebne jest zbadanie gruntu. Stwierdził ponadto, że po zakończeniu badań 
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gruntowych procedura będzie prowadzona dalej. Na chwilę obecną władze powiatu nie 

mają żadnych negatywnych sygnałów w tej kwestii. 

Kolejną osobą, która zabrała głos w tym punkcie był Ireneusz Balcer. Radny stwierdził, 

że nie zgadza się ze słowami Wicestarosty, że powiatu nie stać na dołożenie większych 

pieniędzy do inwestycji drogowych. Te słowa nie współgrają z mocno rozbudowanymi 

projektami obu zadań. Radny odniósł się do przykładu drogi wojewódzkiej, która jest 

remontowana m.in. naprzeciwko jego posesji. Radny stwierdził, że droga została wylana 

trzema warstwami asfaltu, robione są nowe przystanki PKS, wjazdy na posesje. Koszt 

budowy jednego kilometra tej drogi wynosi 1.700.000 zł. Natomiast kilometr drogi na 

Nowy Dwór kosztuje dwa razy tyle. Ireneusz Balcer zwrócił uwagę, że trudno 

porównywać ten odcinek z drogą wojewódzką ze względu na natężenie ruchu. W 

przygotowanym projekcie na odcinku drogi wojewódzkiej z Więcborka do Wituni można 

było po prostu wyłączyć jeden pas ruchu i zrobić przejście dla rowerów. Tymczasem 

wymyślono tam stalową kładkę za 3.000.000 zł. Dodatkowo projektowane są ścieżki 

rowerowe asfaltowane. Radny zauważył, że będąc nad morzem zobaczył profesjonalne 

ścieżki wysypane tłuczniem. I. Balcer stwierdził, że narracja Zarządu Powiatu jest taka, 

że trzeba oszczędzać, ale z drugiej strony robione są bardzo drogie projekty drogowe. 

Radny zauważył, że niekoniecznie tego wszystkiego oczekują mieszkańcy Nowego 

Dworu, oni chcą po prostu mieć naprawioną drogę. 

Wicestarosta stwierdził, że w jednej z ofert przetargowych była propozycja ścieżki 

rowerowej wysypanej tłuczniem i okazało się, że wcale nie jest to tanie. Obecnie 

wszystkie materiały budowlane są drogie. Droga na Nowy Dwór została zaprojektowana 

pod Rządowy Program Dróg Lokalnych, gdzie punktowane były wszelkie dodatkowe 

rozwiązania. To wszystko było potrzebne, żeby dostać pieniądze na to zadanie. Do 

kolejnych przetargów projekt został „odchudzony". Efektem tego był ostatni przetarg, 

który finansowo spełniał oczekiwania powiatu, ale błąd formalny doprowadził do jego 

unieważnienia. Wicestarosta dał przykład obecnie remontowanej ulicy Dworcowej w 

Więcborku, gdzie odcinek 600 m kosztuje 5.000.000 zł. W związku z powyższym, jak 

zauważył Andrzej Marach nie można porównywać ze sobą różnych inwestycji. Każda 
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inwestycja ma swoje lokalne parametry i to z nich wynika cena. Być może dojdzie do 

takiej sytuacji, że ostatecznie powiat zrezygnuje z metalowej kładki dla rowerów, o której 

mówił Ireneusz Balcer. Zarząd Powiatu chciał za pieniądze, które uzyskał pierwotnie 

zrobić jak najwięcej. Niestety obecna sytuacja ekonomiczna pokrzyżowała te plany. 

Kolejną osobą zabierającą głos w dyskusji była Iwona Sikorska. Radna przypomniała, 

że Wicestarosta po raz kolejny przypominał, że droga w Nowym Dworze była 

projektowana wtedy, kiedy jeszcze nikt nie myślał o Polskim Ładzie. Był Rządowy 

Fundusz Dróg Lokalnych a tam obowiązywały inne kryteria. Jeśli nie projektowało się 

na przykład ścieżki rowerowej, to nie otrzymywało się punktów i opuszczało się 

Program. Radna podkreśliła, że ta sprawa już wielokrotnie była wyjaśniana. Obecnie 

kiedy obowiązuje Polski Ład takie kryteria już nie obowiązują. Zarząd Powiatu dąży do 

realizacji zarówno zadania w Nowym Dworze, jak i tego w Olszewce. 

Na koniec Andrzej Marach stwierdził, że Tomasz Fifielski jest członkiem Zarządu 

Powiatu i jest zorientowany w sytuacji związanej z inwestycjami drogowymi. Sytuacja ta 

była również wielokrotnie przekazywana Burmistrzowi Więcborka. Wicestarosta 

stwierdził, że być może ta wiedza w sposób niewystarczający dotarła do mieszkańców 

miejscowości Nowy Dwór, stąd ich apel. Może należałoby zorganizować jakieś spotkanie 

w sołectwie, żeby te informacje trafiły do mieszkańców. 

O głos poprosiła również Barbara Bury. Na początek Radna podziękowała Dyrektorowi 

Edwinowi Eckertowi i Wicestaroście za dokładne przybliżenie tematu. Następnie B. 

Bury poprosiła radnych o to aby obdarzyć większym zaufaniem działania Dyrektora 

Zarządu Drogowego i Zarządu Powiatu. 

Tomasz Fifielski odniósł się do zarzutów Wicestarosty, jakoby mieszkańcy Nowego 

Dworu byli niedoinformowani. Radny poinformował, że mieszkańcy są bardzo dobrze 

zorientowani w temacie. W tej sprawie odbyło się m.in. zebranie sołeckie. Mimo 

wszystko mieszkańcom Nowego Dworu zależało, żeby ich petycja wybrzmiała na 

posiedzeniu Rady Powiatu. Radny podkreślił, że zadanie Nowy Dwór to duże 

przedsięwzięcie i niekoniecznie należy je porównywać z innymi inwestycjami. Tomasz 
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Fifielski przypomniał, jak była projektowana inwestycja. Wyliczenia opiewały na kwotę 

8.000.000 zł, określono zapas do 12.000.000 zł a kwota ta i tak okazała się za niska. 

Wicestarosta podkreślił, że nie chodzi o to, żeby mieć do siebie nawzajem pretensje. 

Zadaniem radnego jest informowanie mieszkańców powiatu o wszystkim co dzieje się na 

terenie jego obszaru, a mieszkańcy mają prawo o wszystko pytać. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 3 porządku obrad. 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w okresie międzysesyjnym w dniu 22 

września do biura rady wpłynęło zapytanie radnego Ireneusza Balcera dotyczące 

wzrostu kosztów inwestycji pn. "Most w Olszewce". Zapytanie zostało przekazane 

Staroście Sępoleńskiemu oraz umieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Ad.5. 

Marek Chart przedstawił informację o czynnościach Przewodniczącego Rady Powiatu 

w okresie między sesjami (zał. nr 4). 

Ad.6. 

Wicestarosta Andrzej Marach przedstawił 

okresie międzysesyjnym. (załącznik nr 5). 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Informację z prac Zarządu Powiatu w 

Marek Chart odniósł się do informacji z dnia 7 września dot. spotkania w sprawie 

ścieżek rowerowych. Przewodniczący poprosił Wicestarostę o przybliżenie tematu. 

Jak wyjaśnił Wicestarosta sytuacja w tej sprawie nie do końca jest jasna. Powiat i gminy 

dostały informację z Urzędu Marszałkowskiego, żeby w ciągu dwóch tygodni 
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przygotować wstępne propozycje ścieżek, które miałyby być finansowane ze środków 

unijnych. Jaki będzie efekt tych działań, na chwilę obecną trudno przewidzieć. 

Przewodniczący Marek Chart przypomniał, że od wielu lat są prowadzone rozmowy z 

Marszałkiem w sprawie budowy ścieżek rowerowych, których cały czas brakuje w 

powiecie sępoleńskim. Przewodniczący zapytał czy powiat posiada już jakieś 

informacje, co z tym tematem dalej się dzieje. 

Wicestarosta odpowiedział, że pismo zostało złożone trzy dni temu, więc jeszcze nie ma 

informacji w tej kwestii. 

Radna Iwona Sikorska dodała, że pismo, o którym wspomniał Wicestarosta jest 

wnioskiem o uwzględnienie ścieżek powiatowych w strategii ścieżek rowerowych. 

Tomasz Fifielski zapytał, czy Wicestarosta lub Dyrektor Zarządu Drogowego mogą 

przybliżyć tematykę związaną z odcinkami dróg, które będą przebudowane w ramach 

środków (100.000 zł) z nadleśnictwa Lutówko. 

Odpowiedzi udzielił Dyrektor Edwin Eckert. 

Poinformował on, że środki z funduszu leśnego przeznaczone będą na współpracę w 

utrzymaniu dróg powiatowych, przebiegających przez obszar administrowany przez 

Nadleśnictwo Lutówko. Umowy dotyczą trzech wspólnych zadań pod nazwą: 

1. „Modernizacja (odnowa) DP nr 1122C relacji Zaleśniak - Iłowo - Sypniewo na 

odcinku o długości 1,060 km zlokalizowanym pomiędzy km 0+000, a km 1+060 

jej przebiegu". 

2. „Modernizacja (odnowa) DP nr 1116C relacji [Stare Gronowojgr. woj. - Piaseczno 

na odcinku o długości 1,085 km zlokalizowanym pomiędzy km 4+765, a km 

5+850 jej przebiegu". 

3. „Modernizacja (odnowa) DP nr 1117C relacji Lutówko - Zaleśniak na odcinku o 

długości 1,260 km zlokalizowanym pomiędzy km 0+000, a km 1+260 jej 

przebiegu". 

Po tych informacjach Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, iż Starosta 

Jarosław Tadych po rozmowie telefonicznej z sekretarzem stanu Łukaszem Schreibrem 
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otrzymał potwierdzenie, że zmiany w przepisach dot. przetargów drogowych, w których 

nie wyłoniono wykonawców zostaną zmienione na korzyść samorządów. 

Kolejną osobą, która poprosiła o udzielenie głosu był Jan Król. Radny zwrócił uwagę na 

problem przy drodze krajowej na odcinku Sępólno - Niechorz - Przepałkowo. Droga ta 

jest niebezpieczna dla pieszych ze względu na brak pobocza, szczególnie jest to 

problematyczne w okresie letnim. 

Ireneusz Balcer zauważył, że jeśli powiat będzie musiał dołożyć do inwestycji 

Więcbork- Nowy Dwór, to połowę tej kwoty dołoży gmina Więcbork. W związku z 

powyższym Radny zwrócił się z zapytaniem do Dyrektora Edwina Eckerta o wysokość 

kwoty, jaką gmina Sępólno dokłada do 400.000 zł, czyli kwoty, którą finansuje powiat. 

Dyrektor Zarządu Drogowego stwierdził, że sam precyzyjnie przedstawił inwestycję ze 

strony technicznej. Nie jest osobą, która decyduje o finansach. Mimo wszystko E. Eckert 

poinformował, że rozmowy z samorządami są w toku. 

Szczegółowe informacje dotyczące prac Zarządu Powiatu znajdują się w protokołach z 

dnia 2022 r. (załącznik nr 6). 

Po zakończeniu dyskusji Marek Chart ogłosił 15 minut przerwy. 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady i poprosił o zabranie głosu Skarbnik 

Powiatu Małgorzatę Masiłkin. 

Skarbnik Powiatu zaprezentowała sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu w I 

półroczu 2022 roku. (załącznik nr 7). 

Budżet Powiatu Sępoleńskiego na rok 2022 został przyjęty uchwałą Rady Powiatu 

Nr XLI/181/2021 z dnia 17 grudnia 2021 r. 

Po stronie dochodów wyniósł on 60.695.865,18 zł; po stronie wydatków 62.618.329,91 

zł; deficyt budżetu określono na 1.922.464,73 zł. 
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Rada Powiatu w okresie I półrocza swoimi uchwałami dokonała łącznie 10 zmian w 

budżecie. 

Zarząd Powiatu Sępoleńskiego zgodnie z ustawą o finansach publicznych w ustawowym 

terminie przedłożył Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz Radzie Powiatu 

Sępoleńskiego wykonanie budżetu Powiatu Sępoleńskiego za okres od 

01.01.2022 r. do 30.06.2022 r. 

Na podstawie analizy sprawozdań można stwierdzić, że: 

planowane dochody w kwocie 63.765.545,31 zł, zostały wykonane w wysokości: 

36.197.314,12 zł co stanowi 56,77 % planu rocznego, w tym: 

a) majątkowe plan 2.433.494,53 zł wykonanie 1.766.618,69 co stanowi 72,60% planu 

rocznego 

b) bieżące plan 61.332.050,78 zł wykonanie 34.430.695,43 zł, co stanowi 56,14 % planu 

rocznego, planowane wydatki w kwocie 66.242.010,04 zł, zostały wykonane w kwocie 

32.158.664,52 zł, co oznacza realizację wydatków w 48,55 %, w tym: 

a) majątkowe plan 3.567.833,38 zł wykonanie 1.593.703,83 zł, co stanowi 44,67 % planu 

rocznego. 

b) bieżące plan 62.674.176,66 zł wykonanie 30.564.960,69 zł, co stanowi 48,77 % planu 

rocznego planowany deficyt budżetowy w kwocie -2.476.464,73 zł - została wykonana 

nadwyżka w kwocie 4.038.649,60zł. 

W 2022 roku Powiat realizuje program naprawczy przyjęty na lata 2020 - 2022. 

Planowane efekty finansowe na 2022 rok wynoszą 6.866.316,61 zł, natomiast w I 

półroczu uzyskano oszczędności w kwocie 6.480.715,99 zł. 

Zarząd Powiatu dokonał łącznej spłaty zobowiązań w kwocie 2.267.500,00 zł. 

Zobowiązania wymagalne na dzień 30.06.2022 r. nie występują. 

Stan zobowiązań długoterminowych z tytułu zaciągniętych kredytów na dzień 30.06.2022 

roku wynosi 18.927.000,00 zł, z czego: kwota 1.835.000,00 zł , to zaciągnięte kredyty 

długoterminowe: 

1. Kwota 875.000,00 zł - kredyt długoterminowy zaciągnięty w roku 2013 

2. Kwota 960.000,00 zł kredyt długoterminowy zaciągnięty w roku 2017 
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Kwota 17.092.000,00 zł to wyemitowane obligacje Poza tym jest jeszcze dług spłacany 

wydatkami (umowa wierzytelności) w kwocie 3.064.818,70 zł. Ogółem zadłużenie 

Powiatu na dzień 30.06.2022 roku wynosi 21.991.818,70 zł. 

Na obsługę długu publicznego w I półroczu 2022 r. wydatkowano kwotę 486.370,63 zł na 

planowane wydatki 1.500.500,00 zł, co stanowi 32,41 % planu. Zaplanowane wydatki 

inwestycyjne w budżecie roku 2022 w wysokości 3.567.833,38 zł zostały 

wykonane na dzień 30.06.2022 roku w kwocie 1.593.703,83 zł, co stanowi 44,67% planu 

rocznego. 

Małgorzata Masiłkin poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy 

uchwałą z dnia 6 września 2022 r. zaopiniowała pozytywnie informację Zarządu Powiatu 

w Sępólnie Kraj. o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego za I półrocze 

2022 r. Uchwała RIO stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Marek Chart otworzył dyskusję. 

O głos w dyskusji poprosił Andrzej Chatłas. Radny stwierdził, że wykonanie dochodów 

bieżących kształtuje się na poziomie 56,1% a dochody własne stanowią 9.900.000 zł. W 

związku z powyższym Andrzej Chatłas zapytał panią Skarbnik o to, w jakim procencie 

zostały wykonane dochody własne. Ponadto Radny zapytał czy wpływy podatkowe 

(ponieważ to one głównie stanowią o dochodach własnych), zostaną wykonane zgodnie z 

planem, czy może będą wyższe. 

Małgorzata Masiłkin odpowiedziała, że 27,3% w dochodach własnych nie jest planem a 

wykonaniem tych dochodów. Mieszczą się w nich również udziały powiatu w podatkach. 

Wykonanie udziałów na I półrocze roku 2022 wynosi 17.8000.000 zł, z czego wpływy z 

podatku dochodowego od osób fizycznych 2.914.000 zł a od osób prawnych 151.000 zł. 

W tej chwili wygląda to tak, że udziały w PIT i CIT podzielone zostały na 12 miesięcy i 

to wykonanie jest zapewnione. Poza tym Skarbnik poinformowała, że obecnie nie 

posiada ona wiedzy, czy udziały w podatkach będą mniejsze czy większe. Na rok obecny 

na pewno powiat nie dostał zwiększenia. Natomiast będą dodatkowe udziały z PIT-u 



13 

akonto przyszłego roku, które mają wejść do budżetu powiatu w roku bieżącym. Jest to 

kwota około 6.000.000 zł. 

Wicestarosta dodał, że od pewnego czasu podatki są naliczane w taki sposób, że do 

powiatu spływa określona zryczałtowana kwota. Oczywiście wszyscy zdają sobie sprawę, 

że wszystko jest droższe i w ślad za tym kwota ta również powinna być wyższa. Dlatego 

też rząd z dodatkowych podatków, które wpłynęły do budżetu państwa, np. z tytułu 

wyższych cen, zamierza przeznaczyć część pieniędzy dla samorządów. Będą to kwoty 

około 3.000.000 zł dla gmin i 6.000.000 zł dla powiatów. 

Ad.8.a. 

Skarbnik Powiatu, Małgorzata Masiłkin przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia zmian w budżecie Powiatu Sępołeńskiego na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Marek Chart zamknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 14 radnych 

(nieobecni Tomasz Fifielski, Katarzyna Kolasa, Jarosław Tadych) 

jednogłośnie (zał. nr 9) 

podjęła uchwałę Nr XLIX/220/2022 
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w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2022 rok, która 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad.8.b. 

Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Sępoleńskiego na lata 2022 - 2028. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Ireneusz Balcer, Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił jednomyślnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Następnie Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych 

(nieobecni Katarzyna Kolasa, Jarosław Tadych) 

jednogłośnie (zał. nr 11) 

podjęła uchwałę Nr XLIX/221/2022 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sępoleńskiego na lata 

2022 - 2028, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad.10. 

Marek Chart poinformował, że następna sesja planowana jest na 28 października 2022 r. 



15 

Ponadto Przewodniczący odniósł się do sprawy związanej z Zosią Szcześniewską, małą 

mieszkanką Wałdowa, która choruje na SMA. Obecnie ojciec dziewczynki prowadzi 

akcję zbierania środków na lek m.in. poprzez przejście trasy z Zakopanego na Hel. W 

związku z faktem, że 1 października będzie on obecny w Sępólnie na terenie Krajna 

Areny Marek Chart poprosił radnych o pozostanie na sali obrad po oficjalnym 

zakończeniu sesji. Ponadto Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że od 1 

września br. lek, na który zbierają pieniądze rodzice dziewczynki, a kosztuje 10.000.000 

zł jest w Polsce refundowany, ale tylko dla dzieci do 6 miesiąca życia. W związku z 

powyższym Marek Chart poprosił radnych o wystosowanie na sesji październikowej 

wspólnego apelu do rządu w tej sprawie i przekazanie go w formie uchwały Rady 

Powiatu w Sępólnie Kraj. 

Wobec zrealizowania porządku obrad Marek Chart o godzinie 11.20 zamknął obrady 

XLIX sesji Rady Powiatu. 

Protokołowała: 

Ad.ll. 

PRZEWODNICZĄCY 
R^ ru 


